
 

 

K o n t r o l n í    v ý b o r                       
Zastupitelstva hl. m. Prahy 
  
 
                           Z Á P I S   č. 02/2013 

z  jednání  kontrolního výboru  Zastupitelstva hl. m. Prahy,  které se uskutečnilo 
 dne 20.2.2013 

 
Přítomni:    Petr Dolínek, Mgr. Lukáš Kaucký, Doc. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr. MSc., 
                   JUDr. Lubomír Ledl, MUDr. Iveta Borská, JUDr. Monika  Krobová Hášová                
                    
Omluveni : Ing. Vladimír Schmalz, Pavel Hurda, Mgr. Jan Kalousek 
 /presenční listina  připojena k originálu zápisu/   
 
P r o g r a m  : 

1) Zápis z jednání kontrolního výboru ZHMP č. 01/2013 – schválení  
2)   Petice o.s. SOS Spořilov - odvedení tranzitní dopravy  
       přizváni:  RNDr. Jana Růžičková, CSc., Ing. Ladislav Pivec (TSK) 
3)   Informace o stavu přešetřování stížnosti OS BB na obsah znaleckého  posudku    
      k ceně  bytů na sídlišti Barrandov 
4) Tisk R- 8897 - Informativní zpráva o plnění úkolů vyplývajících z usnesení 

Zastupitelstva hl. m. Prahy za 4.Q 2012  
5)  Tisk R- 8962 – Zpráva o výsledku kontrolních činností OKC za rok 2012 
6) Plán kontrol, přezkoumávání hospodaření a dalších činností odboru kontrolních 

činností MHMP na rok 2013 – materiál přeřazený z minulého zasedání 
7) Informace ohledně personálních podmínek zabezpečení plnění úkolů odboru 

kontrolních činností MHMP 
8) Čerpání výdajů na externí právní služby za 1. pololetí roku 2012  
9)  Stížnost paní Bělkové na technický stav bytu  
10)  Informace o stavu doručených a vyřízených stížností a petic    
11)  Různé 
-    prošetření záměru MČ Praha 6 převést majetek v hodnotě převyšující 50 mil. Kč  
      na  společnost SNEO a.s. – právní stanovisko (podklad elektronicky) 
- průběžná informace o stavu projednání odvolání ve věci Výstaviště Praha 

a problematika pojištění dlouhodobě pronajatého majetku hl. m. Prahy 
- Statut hl.m. Prahy a jeho ustanovení v oblasti hospodaření hl. m. Prahy 

             
Zasedání kontrolního výboru ZHMP řídil předseda výboru Petr Dolínek. Ověřovatelem zápisu 
byl ustanoven JUDr. Lubomír Ledl. Zasedání bylo zahájeno ve 13.00 hod., zvukový záznam 
je uložen u předsedy a tajemnice výboru. 
 
Ad 1/  Zápis z jednání kontrolního výboru ZHMP č. 01/2013 – schválení 
K zápisu 01/2013 nebyla vznesena doplňující připomínka, zápis byl schválen 
(hlasování : 6 – 0 – 0 ). 
 
Ad 2/ Petice o.s. SOS Spořilov - odvedení tranzitní dopravy  
Jednání výboru byl za sdružení SOS Spořilov přítomen Ing. Semotán, za TSK hl.m. Prahy 
náměstek ředitele Ing. Pivec. 
Úvodní slovo k problematice negativních dopadů tranzitní dopravy na území Spořilova  
obsažených v textu petice o.s. SOS Spořilov a rovněž v petici o.s. Zdravý Spořilov (zast. 
RNDr. Kačabovou) přednesl předseda výboru.  
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Podrobněji vysvětlil důvody procesního pochybení, ke kterému došlo v případě vyřizování 
petice o.s. Zdravý Spořilov. V prosinci minulého roku RNDr. Kačabová jménem petičního 
výboru zaslala petici několika orgánům hl.m. Prahy. Nedopatřením byla petice adresovaná 
ZHMP prostřednictvím OVO přiřazena k vyřízení náměstkovi primátora p. Noskovi (který již 
vyřizoval petici adresovanou k jeho rukám a rovněž petici adresovanou Radě HMP) a nebyla 
v souladu s režimem stanoveným Pravidly pro vyřizování petic a stížností předána k vyřízení 
předsedovi kontrolního výboru. Opatření k nápravě projedná předseda výboru s vedoucím 
OVO JUDr. Maříkem.  
V diskusi se k problematice tranzitní dopravy vyjádřili: 
Ing. Semotán – negativně vyhodnotil časové prodlevy při dostavbě Pražského okruhu, což má 
za následek značné zhoršení životního prostředí (zatížení Spořilova hlukem a emisemi). 
Konstatoval, že cílem občanského sdružení, které zastupuje, není preferování zájmů občanů 
jedné části Spořilova, ale spravedlivé rovnoměrné rozdělení, resp. eliminování zátěže 
způsobené tranzitní dopravou na celém území Spořilova. 
Ing. Pivec – zdůraznil, že probíhá řada jednání mezi představiteli hl.m.Prahy, Středočeského 
kraje a ministerstva dopravy, na kterých jsou projednávány varianty vybudování objízdné 
trasy. Realizaci vhodné objízdné trasy v blízkém okolí Prahy se však nepodařilo dojednat. 
Absolutní vyloučení tranzitní dopravy z území Spořilova je nereálné, akceptovat lze 
provedení dílčích omezení (např. zákaz průjezdu tranzitů v nočních hodinách). Finanční 
prostředky byly uvolněny na převedení dopravy západním směrem, což bude řešeno 
vybudováním mimoúrovňové křižovatky a dalšími dvěma stavbami, a to rekonstrukcí mostu 
(s možností odbočení – probíhá již stavebné řízení a byl vybrán zhotovitel) a doplnění jedné 
rampy (stavba se připravuje, nutno dořešit spor s jedním vlastníkem požadovaného pozemku). 
Realizace obou staveb přispěje k omezení tranzitní dopravy  cca o 50 %. 
V závěru jednání předseda výboru informoval, že zastupitelstvo MČ Praha 4  petici sdružení 
Zdravý Spořilov projednalo dne 7.2.2013 s tím, že MČ Praha 4 bude „usilovat o koncepční 
dlouhodobé a trvalé řešení, cestou maximálního urychlení přípravy a realizace SOKP stavby 
Běchovice – D1“ (cit. usn. č. 12Z-20/2013). 
 
Usnesení  č. 01/02/2013 
Kontrolní výbor ZHMP  
1. souhlasí 
    s předložením tisku Z 1541 k petici občanů „Za okamžité odvedení těžké tranzitní dopravy 
    z centra Spořilova“ na únorové zasedání ZHMP s tím, že předseda výboru bude iniciovat  
    projednání petice v úvodu zasedání     
2.   bere na vědomí: 
      návrh textu usnesení ZHMP, který je součástí tisku Z 1541    
 Hlasování :  6 – 0 – 0  
 
Ad 3/ Informace o stavu přešetřování stížnosti OS BB na obsah znaleckého  posudku  k ceně  
bytů na sídlišti Barrandov 
V úvodním slově předseda výboru informoval členy výboru, že znalecký posudek Ing. 
Babického obdržel k nahlédnutí  dne 31.1.2013 a předal zpět radnímu Kabickému. 
Konstatoval, že posudek nebyl zpracován v souladu s požadavkem zadavatele a to posouzení 
správnosti postupu Ing. Beneše při oceňování majetku hl.m. Prahy. Právě takový byl původní 
požadavek kontrolního výboru, na jehož základě byl posudek prostřednictvím SMV MHMP 
objednán. V souvislosti s žádostí o poskytnutí informace podle zákona č. 106/1999 Sb. byla 
tato skutečnost sdělena zástupkyni OS BB dopisem pana radního ze dne 19.2.2013. Zjednání 
nápravy, tj. dopracování posudku s odkazem na požadavky zadavatele zajistí SVM MHMP. 
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V následné diskusi členové výboru vznesly kritické námitky vůči novému znaleckému 
posudku Ing. Babického. Zástupkyně OS BB negativně hodnotily skutečnost, že cena 
stanovená v novém posudku je již obyvatelům sídliště známa, přestože posudek ve dvou 
výtiscích byl předán pouze SVM MHMP. 
 
Usnesení  č. 02/02/2013 
Kontrolní výbor ZHMP  
1. ukládá   předsedovi výboru : 
    1.1. pro členy výboru zajistil předložení 
    -  textu zadání zpracovaného SVM MHMP (požadavky zadavatele), 
    -  nově dopracovaného posudku, 
    - vyúčtování za zpracování znaleckého posudku Ing. Babického. 
     2.1. vyžádané podklady předložit k informaci zástupkyni  OS BB 
Hlasování :  6 – 0 – 0  
 
V závěru jednání tohoto bodu programu ještě zástupkyně OS BB upozornily na možnou 
procesní kolizi, ke které může dojít, protože nájemci bytů zakládají družstva a podklady jsou 
předkládány SVM MHMP (lhůta pro předložení materiálu - tisku k projednání ZHMP je 120 
dnů), ale není dosud stanovena cena. Zároveň vyslovily kritiku práce příslušného oddělení 
odboru SVM MHMP. Tyto námitky projedná předseda výboru s ředitelem SVM MHMP. 
 
Ad 4/ Informativní zpráva o plnění úkolů vyplývajících z usnesení Zastupitelstva hl. m. Prahy 
za 4.Q 2012  
Podklady byly členům výboru předloženy v elektronické podobě. Ke zprávě o plnění úkolů 
ZHMP nebyly vzneseny žádné dotazy ani námitky a zpráva byla vzata na vědomí.  
Hlasování :  6 – 0 – 0  
 
Ad 5) Zpráva o výsledku kontrolních činností OKC za rok 2012 
Úvodní slovo ke Zprávě přednesla ředitelka odboru  OKC MHMP Ing. Ondráčková. Následně 
reagovala na dotazy týkající se kontrol u příspěvkových organizací a realizace opatření 
k nápravě (např. v souvislosti s nedostatky zjištěnými při veřejných zakázkách) a podrobně 
vysvětlila postup (v souvislosti s podezřením ze spáchání trestného činu), jehož výsledkem je 
podání návrhu trestního oznámení.  
 
Usnesení  č. 03/02/2013 
Kontrolní výbor ZHMP  
1.   bere na vědomí: 
      Zpráva o výsledku kontrolních činností OKC za rok 2012 
2.   žádá ředitelku OKC MHMP, 
      aby na dubnové zasedání kontrolního výboru zajistila pro členy výboru předání protokolů, 
      které obsahují  zjištěné nedostatky (včetně vymezení trestní odpovědnosti) a současně  
      informaci, jaká opatření byla k jejich odstranění přijata řediteli kontrolovaných subjektů 
Hlasování :  6 – 0 – 0  
 
Ohledně dostupnosti a možnosti okamžitého seznámení se s obsahem protokolů ještě Ing. 
Ondráčková doplnila informaci s tím, že protokoly z provedených kontrol jsou k dispozici na 
„veřejných složkách“ OKC MHMP, případně přímo u vedoucích jednotlivých oddělení 
odboru. 
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Ad 6) Plán kontrol, přezkoumávání hospodaření a dalších činností odboru kontrolních 
činností MHMP na rok 2013 
 
Plán OKC MHMP  na rok 2013 byl členům výboru předložen v elektronické podobě. 
K předloženému Plánu činnosti nebyly vzneseny žádné dotazy ani námitky a byl vzat na 
vědomí.  
Hlasování :  6 – 0 – 0 
 
 
Ad 7) Informace ohledně personálních podmínek zabezpečení plnění úkolů odboru 
kontrolních činností MHMP  
Předloženou Informaci doplnila ředitelka odboru Ing. Ondráčková. Konstatovala, že původně 
odbor předkládal návrh na navýšení počtu zaměstnanců odboru o 2 zaměstnance. Důvodem je 
enormní nárůst počtu žádostí a stížností vyřizovaných v režimu zákona č. 106/1999 Sb. 
(v roce 2009 – 17 žádostí,  v roce 2012 – 180 podání) a zajišťování  procesu veřejných 
zakázek. Současný požadavek „snížení počtu zaměstnanců OKC MHMP o 4 zaměstnance“, 
proto ředitelka odboru nepokládá za adekvátní, a to především s ohledem na počet 
kontrolovaných subjektů (viz. Plán činnosti na rok 2013) a nezbytnost realizovat v průběhu 
roku další mimořádné kontrolní akce iniciované např. členy Rady HMP nebo orgány činnými 
v trestním řízení. Snížení počtu zaměstnanců odboru by mělo za následek předložení návrhu 
na dodatečné úpravy počtu kontrolovaných subjektů v Plánu činnosti na rok 2013 a nižší 
počet realizovaných mimořádných kontrol.  
 
Usnesení  č. 04/02/2013 
Kontrolní výbor ZHMP  
1.   bere na vědomí: 
      Informaci ředitelky OKC MHMP ohledně personálních podmínek odboru 
2.   žádá : 
      členy Rady hl. m.  Prahy a ředitele MHMP, 
      aby zvážili nezbytnost personálních změn (snížení o  4 zaměstnance) s tím, že počet  
      zaměstnanců OKC MHMP by zůstal v původní výši, včetně objemu finančních   
      prostředků 
Hlasování :  5 – 0 – 0  
 
Ad 8) Čerpání výdajů na externí právní služby za 1. pololetí roku 2012  
JUDr. Krobová Hášová – konstatovala, že v případě sporu „Výstaviště“, kdy HMP bylo 
zastupováno AK Jansta § Kostka, byla chybně koncipována žaloba, protože Praha neměla 
aktivní legitimaci. Proto kladně kvitovala skutečnost, že Rada HMP dospěla k dohodě. Přesto 
se obrátí na příslušného radního a požádá o předložení podrobného vyúčtování právních 
služeb uvedené AK za kauzu Výstaviště 
 
Usnesení  č. 05/02/2013 
Kontrolní výbor ZHMP  
1.   bere na vědomí: 
       informaci o čerpání výdajů na externí právní služby 
2.   ukládá: 
      předsedovi  kontrolního výboru,  
      na základě podnětu Doc. Dlouhého zajistit prověření předmětu poskytované právní služby  
      a vyúčtování výdajů pro AK Mgr. Václav Láska  a o výsledku šetření podat informaci 
      na březnovém zasedání výboru 
Hlasování :  5 – 0 – 0  
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Ad 9)  Stížnost paní Bělkové na technický stav bytu  
Úvodní slovo přednesl předseda výboru a podrobně informoval o průběhu  místního šetření, 
které se uskutečnilo v bytě stěžovatelky. Podklady související se stížností byly členům výboru 
předloženy v elektronické podobě. Nebyly vzneseny žádné dotazy a výsledky šetření stížnosti 
paní Bělkové byly vzaty na vědomí.  
Hlasování :  5 – 0 – 0 
 
Ad 10)  Informace o stavu doručených a vyřízených stížností a petic  
 
Informace byla členům výboru předložena v elektronické podobě. Nebyly vzneseny žádné 
dotazy a Informace byla vzata na vědomí.  
Hlasování :  5 – 0 – 0 
 
Ad 11)  Různé 
 
prošetření záměru MČ Praha 6  - předseda výboru informoval o rozhodnutí MČ Praha 6 
ponechat si půdní prostory, SNEO bude zajišťovat potřebné kroky jako mandatář. 
S odkazem na rozhodnutí orgánů MČ Praha 6, lze záležitost ze strany kontrolního výboru 
pokládat za uzavřenou. Informace byla vzata na vědomí.  
Hlasování :  5 – 0 – 0 
odvolání ve věci Výstaviště Praha  -  žaloba stažena, řešeno mimosoudní dohodou, pokračuje 
spor s Inchebou. 
Informace od radní Vorlíčkové ke kauze Mepnet  - krajský soud v Brně zrušil rozhodnutí 
ÚHOZ  o uložení pokuty (informovat o řešení kauzy stěžovatele). 
Statut hl.m. Prahy a jeho ustanovení v oblasti hospodaření hl. m. Prahy – předseda výboru 
doporučil, aby příslušné odbory MHMP a příslušní radní zajistili provedení revize stávajícího 
textu a předložení novelizace Statutu. Podněty pro novelizaci Statutu projedná předseda 
výboru se zainteresovanými subjekty.  
Hlasování :  5 – 0 – 0 
 
Jednání kontrolního výboru ZHMP bylo ukončeno ve 14.50 hod.  
 
 
Zápis zpracovala :  JUDr. Huspeková 
                                tajemnice výboru       
 
              
                 JUDr. Lubomír  L e d l                                                      Petr  D o l í n e k  
            ověřovatel zápisu                                                             předseda výboru                                                                                       




